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سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

همسان سازی حقوق بازنشستگان اولویت کار مسوولان شود
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی از مسوولان خواست 
موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان را در کنار تعیین تکلیف نیروهای ادارات 

در اولویت قرار دهند.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، »روح اله عباس پور« در جلس��ه علنی مجلس ش��ورای 
اس��امی، در تذکری شفاهی با اش��اره به موضوع همسان س��ازی حقوق بازنشستگان گفت: 
همانطور که ریاس��ت جمهوری بارها اشاره کرده اند، باید پرداخت ها عادلانه باشد. ولی در یک 
اتاق  نیروی ش��رکتی، حجمی، قراردادی، آزمایش��ی، پیمانی و رسمی در کنار هم کار اداری 
انجام می دهند و  یک نفر ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان دریافت می کند و دیگری در کنار وی 

۸ یا ۱۰ میلیون دریافتی دارد که باید تنوع قراردادها در ادارات و سازمان ها اصاح شود.
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصریح کرد: با توجه به موضوع استقرار عدالت 
اجتماعی، این موضوع باید در ادارات هر چه سریعتر مورد توجه قرار بگیرد و همچنین موضوع 
همس��ان س��ازی حقوق بازنشس��تگان در کنار تعیین تکلیف نیروهای ادارات باید در اولویت 
کار مس��وولان باش��د. نماینده مردم بوئین زهرا و آوج در مجلس شورای اسامی از وزیر نیرو 
خواس��ت نس��بت به تامین اعتبار برای شبکه آبرسانی سد بالاخانلو و شبکه آبرسانی به زمین 

های کشاورزی دو شهرستان بوئین زهرا و تاکستان اقدام جدی شود.

منابع دیپلماتیک: ایران با جدیت مذاکره می کند
تارنمای ش�بکه خبری العربیه در صفحه توئیتر خود ب�ه نقل از منابع دیپلماتیک 
نوش�ت ایرانی ها با جدیت مذاکره و تلاش می کنند به توافقی دست یابند که با لغو 

تحریم ها، فضای مناسبات تجاری برای این کشور باز شود.
به گزارش ایرنا، العربیه به نقل از دیپلماتها بدون ذکر نام نوش��ت: به نظر می رس��د که آغاز 
م��اه فوریه 2۰22 )حدود یک ماه دیگ��ر( تاریخی واقعی برای پایان مذاکرات وین درخصوص 
ایران باش��د. این منابع افزودند: طرف ایرانی در مذاکرات تاش می کند تا به توافقی دس��ت 
یابند که به این کش��ور امکان فروش نفت را بدهد.  این منابع اعام کردند: برنامه هس��ته ای 
ایران اکنون همانند یک س��ال قبل نیس��ت. منابع دیپلماتیک یادش��ده همچنین به العربیه 
گفتند: مسئله ضمانت هایی که ایران خواهان آن است، پیچیده است و نمی دانیم که چگونه 
از آن گذر کرده و آن را پشت سر خواهیم گذاشت. این منابع دیپلماتیک در عین حال مدعی 
شدند: اگر به توافقی با ایران ظرف چهار هفته دست پیدا نکنیم، توافقی وجود نخواهد داشت. 
جمهوری اسامی ایران تاکید دارد هرچقدر طرف مقابل آمادگی جدی تری برای لغو تحریم ها 
داش��ته باشد و اراده جدی تری برای پذیرش س��از وکارهای مد نظر جمهوری اسامی ایران 
در لغو تحریم ها داش��ته باش��د به ویژه در دو موضوع راستی آزمایی و تضمین، در مدت زمان 
کوتاه تری می توانیم به توافق دست پیدا کنیم هشتمین دور از گفت وگوهای رفع تحریم عصر 
روز گذش��ته با برگزاری نشست کمیسیون مشترک به ریاست علی باقری مذاکره کننده ارشد 
جمهوری اسامی ایران و انریکه مورا معاون دبیرکل سرویس اقدام خارجی اتحادیه اروپا آغاز 
شد. در این نشست که با شرکت هیأت های ایران، گروه ۱+۴ و اتحادیه اروپا در هتل کوبورگ 
برگزار شد، روند مذاکرات مورد ارزیابی قرار گرفته و در خصوص نحوه ادامه گفت وگوها بحث 

و تبادل نظر صورت گرفت.

نماینده مردم شهرکرد در مجلس:

 حداقل ۳ ردیف بودجه برای احیای رودخانه ها
پیش بینی شده است

نماینده مردم شلهرکرد در مجلس شلورای اسللامی گفت: بر خلاف ادعاهایی که 
درباره آب مناطق محروم مطرح می شود، برای احیای رودخانه ها حداقل ۳ ردیف در 

لایحه بودجه ۱۴۰۱ پیش بینی شده است.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، »احمد راستینه هفشجانی« در جلسه علنی مجلس شورای 
اس��امی، در تذکری ش��فاهی درباره ضرورت کمک به اس��تان های کمتر برخوردار از جمله 
سیس��تان و بلوچس��تان برای انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان به این اس��تان گفت: 
رهبر انقاب اس��امی باره��ا فرمودند ناامید کردن مردم به صورت آگاهانه و ناآگاهانه نقش��ه 
دش��من بوده و بسیار خطرناک است؛ نظام مقدس جمهوری اسامی خدمات ارزشمندی بعد 
از انقاب اس��امی در بخش سامت و تامین آب ش��رب جامعه انجام داده که هر کدام اقدام 
بزرگی بوده و قابل تقدیر است. نماینده مردم شهرکرد، بن وسامان در مجلس شورای اسامی 
با بیان اینکه امروز بجز در مناطق کمتر برخوردار، روس��تاهای دورافتاده نیز از ش��بکه تامین 
آب ش��رب برخوردارند، گفت: ضرورت دارد در لایحه بودجه به این مسئله دقت و توجه شود. 
وی اظهار کرد: تا س��ال ۲۰۵۰ بزرگترین تنش آبی جهان ش��کل خواهد گرفت ودراین سال 
فقط ۳ درصد آب بر روی کره زمین قابل شرب است، لذا انتقال آب دردی را درمان نکرده و 

سبب حل مسائل نمی شود.
نماینده مردم شهرکرد در مجلس شورای اسامی گفت: در سال های گذشته بنا به ضرورت 
براساس پدافند غیرعامل و امنیت کشور، صنایع و به خصوص صنایع آب بر در فات مرکزی 
رش��د داده ش��د و جمعیت نیز در فات مرکزی مستقر شد.  اما متاس��فانه از ظرفیت بزرگ 
سواحل غفلت شد تا امروز هزینه های مضاعفی برای انتقال آب از سواحل به فات مرکزی بر 

نظام تحمیل کنیم.

سخنگوی دولت، درباره نحوه اطلاع رسانی از 
تصمیمات مربلوط به روش جدید توزیع بنزین، 
گفت: امروز اسلتمرار این ارز ترجیحی علاوه بر 
مضراتی که بر ملردم دارد، منابع مورد نیاز هم 

تأمین نشده است. 
به گ��زارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، عل��ی بهادری 
جهرم��ی در دومین نشس��ت خبری خ��ود با تبریک 
میاد حضرت مس��یح )ع( به همه هموطنان به ویژه 
مسیحیان، ابراز امیدواری کرد که بتوانیم راه انبیاء و 

صالحین را ادامه دهیم.
بهادری جهرمی در بخش دیگری از این نشس��ت، 
درباره حذف ارز ترجیحی برای برخی اقام و کالاها، 
گف��ت: دولت هیچ برنامه کوتاه مدتی در زمینه حدف 

ارز ترجیحی گندم و دارو ندارد.
سخنگوی دولت افزود: در حوزه بلندمدت هم باید 
دید تصمیم مجلس درخصوص لایحه بودجه ۱۴۰۱  
چیس��ت، بعد دولت برنامه ریزی لازم را انجام خواهد 
داد.   به��ادی جهرم��ی همچنین درب��اره تغییر نرخ 
بنزین گفت: دولت هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت 

بنزین ندارد.  
رییس شورای اطاع رسانی دولت ادامه داد: نامه ای 
که منتشر شد و سوءبرداشت هایی که از آن به وجود 
آمد، درباره بازتوزیع یارانه بنزین بود که قرار است به 
صورت آزمایشی با شیوه توزیع همین یارانه و با حفظ 
همین مبالغ در دو جزیره کیش و قشم عملیاتی شود.    
بهادی جهرمی خاطرنش��ان کرد: به کسانی که چند 
خودرو دارند، چند برابر کس��ی ک��ه یک خودرو دارد 
ی��ا حتی خودرو ندارد یارانه بنزین داده می ش��ود که 
این نظام توزیع ناعادلانه اس��ت. با توزیع همین یارانه 
به نحوی که به جای خودرو به مردم داده شود، مردم 

نتیجه آزمایشی آن را در دو جزیره خواهند دید.
وی این نکته را هم توضیح داد که شایعات به وجود 
آمده در این زمینه ناش��ی از آن بوده که نامه مذکور 

پیش از اجرای آزمایشی این طرح منتشر شد.
بهادری جهرمی در پاس��خ به اینکه آیا قرار اس��ت 
افزایش قیمت بنزین مانند دولت قبل باش��د، گفت: 
دول��ت س��یزدهم اهل تصمیم��ات  یک ش��به و اهل 

خبرهای تلخ صبح جمعه ای نیست.
س��خنگوی دولت با بیان اینک��ه این دولت مردمی 
است؛ نه امنیتی، اضافه کرد: این میراث تلخ به دولت 
جدید نسبت داده نش��ود. چون دولت هیچ برنامه ای 

برای افزایش قیمت ندارد بلکه برای عادلانه تر ش��دن 
نظام توزیع، طرح آزمایشی عرضه بنزین با همین نرخ 
در دو جزی��ره اجرا خواهد ش��د و س��پس اجرای آن 
در س��طح ملی با اس��تفاده از تجارب دوره آزمایشی 
پی��ش خواهد رف��ت. وی درباره تازه تری��ن مصوبات 
هی��أت وزیران گف��ت: یکی از مصوبات جلس��ه اخیر 
هی��ات دول��ت، آیین نام��ه ای از قانون بودجه س��ال 
۱۴۰۰ بود که در راستای اصاح شیوه محاسبه تعرفه 
برق مصرفی مش��ترکان تصویب ش��د؛ به گونه ای که 
بتوان در محاس��به تعرفه برق نسبت به اضافه مصرف 
مش��ترکان پرمصرف که تعدادش��ان بس��یار کمتر از 
مشترکان کم مصرف است، از آنها مبلغ بیشتری اخذ 
شود و در عوض مشوق هایی در اختیار مشترکانی که 

الگوی مصرف را رعایت می کنند، قرار بگیرد.
بهادری جهرمی ادامه داد: براس��اس این آیین نامه 
مشترکانی که در چارچوب الگوی مصرف در فصل های 
مختلف س��ال مصرف برق دارند، هیچ گونه تغییری 
در محاس��به نرخ تعرف��ه آنها ایجاد نش��ده اما برای 
مش��ترکین پرمصرف به میزان افزایش مصرف بالاتر 
از حد اس��تاندارد، به صورت پلکانی افزایش هایی در 
هزینه پیش بینی شده است. در عوض برای مشترکان 
کم مص��رف به میزان حجم کمتر از الگوی مصرف یا 
حتی به میزان صرفه جویی که به نسبت مشابه دوره 

گذشته خود داشته باشند، مشوق هایی داده می شود 
و به نوعی از هزینه برق آنها کسر خواهد شد.  

رییس ش��ورای اطاع رس��انی دولت گفت: هیات 
دولت مصوبه دیگری درباره حضور استاندار خوزستان 
در جلس��ه دولت داشت و بر اساس وعده ای که پیش 
از این داده ش��ده بود، اس��تانداران وی��ژه در برخی از 
جلس��ات هیات دولت حاضر می ش��وند تا گزارشی از 
وضعی��ت مش��کات و معضات اس��تان ارائه  کنند و 
اقدامات و مسائل آنها مطرح شود و به صورت جمعی 
ب��رای حل مش��کات این اس��تان ها برنام��ه ریزی و 

تصمیم گیری صورت گیرد.  
به��ادری جهرم��ی افزود: در این راس��تا اس��تاندار 
خوزس��تان به عنوان اولین اس��تاندار ویژه در جلسه 
هیأت دولت حاضر شد و گزارش مفصلی از مشکات 
اس��تان و به طور خاص مشکات ناشی از زلزله اخیر 
در اس��تان، بحران کم آبی، فاضاب، مس��أله اشتغال 
جوانان استان و سایر مس��ائل و موضوعات مهم ارائه 
کرد و به ارائه گزارش��ی از ش��رح اقدامات استانداری 
و دس��تگاه های اجرای��ی در این زمین��ه و موانعی که 
پی��ش روی حل مش��کات مردم این اس��تان وجود 
دارد، پرداخت. وی ادامه داد: در ادامه جلس��ه هیأت 
دولت، راه حل های مش��کات مطرح ش��ده از سوی 
اس��تاندار خوزستان بررسی ش��د و در خصوص فعال 

س��ازی پارک علم و فناوری و حل مشکات علمی و 
آموزشی اس��تان و همچنین تصمیماتی که در حوزه 
حل بحران کم آبی در استان با تغییر الگوی کشت با 
هم��کاری وزارت جهاد و تدبیری که با هدایت معاون 
اول رییس جمهور در استان صورت گرفته و تا حدود 
بس��یار زیادی هم موفق بوده، بح��ث و تبادل نظر و 
تصمیماتی برای تسریع در حل مشکات اتخاذ شد.  
به گفته س��خنگوی دولت، ریی��س جمهور، در این 
جلسه معاون اجرایی را مأمور کرد که  برای پیگیری 
موض��وع، جلس��ات دیگری را با مس��ئولان اس��تان 

خوزستان داشته باشد.
به��ادری جهرمی گفت: همزمان مقرر ش��د معاون 
اجرایی و اس��تاندار خوزس��تان با شخصیت های ملی 
اس��تان هم جلس��اتی را برگزار و نکات و مس��ائل را 
گردآوری کرده و پیشنهاداتی را جهت تصمیم گیری 
مجدداً در هیأت دولت تقدیم رئیس جمهور کنند.  

س��خنگوی دولت در بخش دیگری از این نشست، 
گفت: در روزهای گذشته با شروع سویه جدید کرونا 
اومیکرون مواجه ش��دیم که س��رعت انتش��ار بسیار 
زی��ادی ه��م دارد. جلس��ه فوق العاده س��تاد کرونا را 
بافاصله بعد از شناسایی اولین موارد ابتا این سویه 
در دولت برگزار کردیم و متعاقباً دو جلس��ه دیگر هم 
به بررسی وضعیت ش��رایط کرونایی کشور به ویژه با 

سویه جدید اومیکرون برگزار شد.  
بهادری جهرمی در ادامه خطاب به رس��انه ها گفت: 
در رس��انه های جهان نمودارهایی از قدرت و سرعت 
انتشار این سویه کرونا در کشورها منتشر شده که باید 
درباره آنها اطاع رسانی لازم برای مردم صورت گیرد. 
وی افزود: اساس��اً انتشار این سویه با سویه های قبلی 
قابل قیاس نیس��ت اما با این اقدام جهادی و همدلی 
خ��وب دولت و مردم در تزریق واکس��ن ها به منظور 
پیش��گیری از ابتا و رعایت پروتکل های بهداش��تی 
وضعیت کشور ما نسبت به سایر کشورهای جهان در 

این حوزه در شرایط بسیار بهتری قرار دارد.
س��خنگوی دولت در ادامه از مردم خواس��ت برای 
جلوگیری از ایجاد اضطراری محدودیت های ناشی از 
کرونا، ضمن تزریق دُز سوم واکسن حتماً پروتکل های 
بهداش��تی اعم از رعایت فاصله گذاری اجتماعی و به 
ویژه اس��تفاده از ماسک را جدی بگیرند و تأکید کرد 
که تاثیر اس��تفاده از ماس��ک، با هیچ یک از اقدامات 

دیگر قابل قیاس نیست.

منابع مورد نیاز ارز ترجیحی تأمین نشده است 
سخنگوی دولت:

وزیلر امور خارجه با بیان اینکه مذاکرات وین در مسلیر خوبی 
قرار دارد، گفت: فعلا سلفارت ایران در یمن توسلط کاردار اداره 

می شود و سفیر ایران در یمن به زودی معرفی خواهد شد.
به گزارش خبرنگار سیاس��ی ایرنا، حس��ین امیرعبداللیهان در حاشیه 
مراس��م یادبود شهید حس��ن ایرلو که در محل وزارت امور خارجه برگزار 
شد، در جمع خبرنگاران با تشریح آخرین روند از جزئیات مذاکرات وین 
گفت: مذاکرات در مس��یر خوب��ی قرار دارد. مهم این اس��ت که ما متن 
مش��ترک و واحدی در اختیار داریم که تیم مذاکره کننده ما بر روی آن 
تمرکز کرده و طرف های مقابل نیز نس��بت به موضوعاتی که ما در درون 

پرانتز قرار دادیم، یعنی موضوعات اختافی، متمرکز شده اند.
وی با بیان اینکه جمع بندی لازم در دو دور قبلی مذاکرات دولت جدید 
انجام ش��ده اس��ت، گفت: ما س��رگرم گفت و گو بر نقاط اختافی که در 

داخل پرانتز متن ذکر شده است، هستیم.
وزی��ر ام��ور خارجه با بیان اینکه اتحادیه اروپ��ا و آقای مورا هم فعالانه 
ت��اش می کنن��د که به نق��ش هماهنگ خ��ود ادامه دهن��د، گفت: اگر 

طرف های مقابل، مذاکراتی که در این مرحله شروع شده است را با حسن 
نیت ادامه بدهند، دس��ت یافتن به توافق خوب برای همه طرف ها شدنی 

است و می توانیم این هدف را محقق کنیم.
وی ب��ار دیگر گفت: اگر جدیت در کنار حس��ن نیت در مذاکرات دیده 

شود، رسیدن به توافق خوب در آینده ای نزدیک متصور است.
 امیرعبداللهی��ان همچنین با بیان اینکه برای ما ارتباط با کش��ور یمن 
مهم اس��ت،گفت: ما معتقد هستیم در سایه حفظ وحدت ملی و تمامیت 
ارضی یمن، بایس��تی دولتی با مش��ارکت همه طرف ه��ای یمنی در این 
کش��ور تش��کیل ش��ود. وزیر امور خارجه اظهار کرد: برخی در ذهن و در 
برنامه های خودش��ان به دنب��ال تجزیه یمن به دو یا چن��د منطقه بوده 
و هس��تند اما ما مخالف هرگونه تجزیه کش��ورهای منطقه و کش��ورهای 
اسامی هستیم. وی ادامه داد: برای پیگیری مناسبات جمهوری اسامی 
ای��ران با یمن، به زودی س��فیر جدید جمهوری اس��امی ایران در یمن 

تعیین می شود و در این کشور مستقر خواهد شد.
امیرعبداللهیان افزود: در حال حاضر نیز کاردار جمهوری اسامی ایران 
در یمن با نش��اط و با فعالیت لازم س��فارت را باز نگه داش��ته است و ما 
به پیگیری هایمان برای توس��عه همکاری ها، لغو محاصره انسانی و پایان 
تجاوز به این کش��ور و بازگش��ت صلح  ادامه می دهیم و معتقد هس��تیم 

بحران یمن صرفاً راه حل سیاسی دارد. 

وزیر امور خارجه:
مذاکرات در مسیر خوبی قرار دارد

این روزها خبرهایلی از ورود واریانت جدید 
کرونا موسوم به امُیکرون Omicron به برخی 
استانهای کشور موجی از نگرانی ها را در بین 
کارشناسان و متخصصان حوزه پزشکی ایجاد 

کرده است که باید آن را جدی گرفت!
از س��وی دیگ��ر نباید از اعام خب��ر "امُیکرون به 
آذربایجان شرقی نرسیده است" نیز به سادگی عبور 
کرد زیرا یک یا دو مورد از سویه جدید در استانهای 
آذربایجان غربی و اردبیل مش��اهده و ثبت ش��ده و 

احتمال وجود آن در استان دور از انتظار نیست!
به نظر می رس��د برای پای��داری وضعیت موجود 
آذربایجان شرقی باید مبادی ورودی استان از جمله 
مرز ه��ای نوردوز و جلفا و فرودگاه بین المللی تبریز 
با حساس��یت بیشتری رصد ش��وند زیرا اگر باز هم 
در کنترل مبادی ورودی منطقه سهل انکاری شود 

پشیمانی بعدی سودی نخواهد داشت!
  در صورت مشاهده سویه امُیکرون تعداد 

مبتلایان به صورت تصاعدی بالا خواهد رفت
شواهد اولیه تحقیقات متخصصان نشان می دهد 
که ممکن اس��ت خطر ابتای مجدد ب��ه امُیکرون 
بیشتر باش��د؛ یعنی افرادی که قباً به کووید - ۱۹ 

مبتا شده اند راحت تر به امُیکرون مبتا می شوند.
این سویه تاکنون اثرات بسیار خفیفی در بیماران 
ایجاد کرده اس��ت اما این عائم با نوع دلتا متفاوت 

هستند.
س��ویه جدید به ش��دت جهش یافته اس��ت اما 
محققان معتقدند داش��تن جهش  های زیاد به این 
معنی نیس��ت که ویروس کُش��نده تر یا خطرناک تر 
خواه��د بود با این حال، مهم اس��ت ک��ه بدانیم آن 

جهش ها چه می کنند.
دانشمندان هنوز در حال مطالعه بیشتر این سویه 
و اثرات آن هس��تند تا تشخیص دهند که آیا باعث 
بیماری شدیدتر می ش��ود یا قابلیت انتقال بالاتری 
دارد، برای تفهیم اینکه آیا این نوع می تواند از واکسن 
یا مصونی��ت طبیعی فرار کند بای��د منتظر ماند تا 

داده های بیشتری ارائه گردد.
کارشناس��ان و پزش��کان بر لزوم ادام��ه پیروی از 
رفتارهای پیشگیرانه مانند استفاده از ماسک، فاصله 
گذاری اجتماعی، آزمایش قبل و بعد از سفر با جدیت 

بیشتر و نیاز به احتیاط بیشتر تأکید می کنند.

رئیس دانش��گاه علوم پزش��کی تبریز هم گفت: 
س��رعت انتقال سویه امُیکرون بیش از نوع دلتا بوده 
و در صورت مش��اهده آن، تعداد مبتایان به صورت 

تصاعدی بالا خواهد رفت.
بهم��ن نقی پور ادامه داد: آنچه در کنترل س��ویه 
امُیکرون موثر اس��ت تس��ریع در دریافت دُز س��وم 
واکسن و رعایت فاصله اجتماعی می باشد به طوری 
که بیش از ۹۱ درصد جمعیت بالای ۱۲ سال استان 
دز اول واکسن کرونا، ۸۰ درصد دز دوم و ۸.۵ درصد 

نیز دز سوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند.
وی افزود: هم اکنون افراد بالای ۱۸ سال که ۳ ماه 
از دریافت آخرین دز واکسن آن ها گذشته است می  

توانند دز سوم واکسن کرونا را دریافت کنند.
  تشلخیص یک ملورد ابتلای سلرپایی به 
امُیکرون می تواند رنگ یک شهر را تغییر دهد

آنچه که تاکنون مطرح شده این است که مواردی 
مش��اهده شده که هم موتاس��یون های مشکوک به 
امُیکرون داشته اس��ت و هم موتاسیون های مربوط 
به دلتا را؛ به همین دلیل فعاً قضاوت درباره س��ویه 
جدید زود اس��ت و دانش��مندان در حال تحقیقات 
افزون تر هستند و باید صبر کنیم تا در روزهای آتی 
با قطعیت بیشتری اطاعات مربوط به واریانت جدید 

امُیکرون مطرح گردد.
رنگ بندی ع��ادی که تاکنون انج��ام می گرفت 
بر اس��اس روند بس��تری بیماران بوده اس��ت اما در 
رنگ بندی فوق  العاده امُیکرون، حتی تشخیص یک 
مورد ابتای سرپایی به امُیکرون می تواند رنگ یک 
شهر را به نارنجی تغییر دهد زیرا این نوع از کرونا با 
سرعت انفجاری سرایت می کند و اگر به موقع جلوی 
انتشار آن گرفته نشود به موج ششم سراسری تبدیل 
خواهد ش��د که فاجعه انسانی دیگری را رقم خواهد 

زد!
اما مدیر گروه پیش��گیری از بیماری های واگیردار 
دانش��گاه علوم پزش��کی تبریز از عدم وجود سویه 
جدید در س��طح استان سخن به میان آورد و گفت: 
هنوز سویه جدید ویروس کرونا در آذربایجان شرقی 

مشاهده نشده است!
س��یمین خیاط زاده با بیان اینکه  سه شهرستان 
آذربایجان شرقی زرد و باقی در وضعیت آبی کرونایی 
ق��رار دارند افزود: روند وضعیت کرونایی اس��تان در 

حالت مناسب قرار دارد اما همچنان شکننده است.
وی ب��ا تاکید بر اینکه هنوز کرونای امًیکرون وارد 
آذربایجان ش��رقی نش��ده اس��ت اضافه کرد: از هم 
استانی های عزیز خواهشمندیم در اسرع وقت جهت 
تکمیل واکسیناسیون خود و تزریق دُز سوم به مراکز 

سامت مراجعه نمایند.
خیاط زاده تاکید کرد: تمام واکسن های کرونا در 
س��طح مراکز واکسیناسیون اس��تان موجود بوده و 
تمامی اشخاصی که سه ماه از زمان تزریق دُز دوم با 
هر نوع واکسن گذشته است می توانند به دریافت دُز 

سوم اقدام کنند.

  واریانت جدید کرونا تحت عنوان امُیکرون 
احتمالاً در تبریز وجود دارد اما خبر نداریم

مطالعه ای که هفته گذشته منتشر شد نشان داد 
که اثربخشی واکسن کرونا در برابر عفونت امُیکرون 
بی��ن صفر ت��ا ۲۰ درصد پ��س از دو دز و ۵۵ تا ۸۰ 
درصد پس از تزریق دُز تقویت کننده متغیر اس��ت. 
این گزارش همچنین تخمین زده است که احتمال 
عفونت مجدد با  س��ویه امُیکرون ۵.۴ برابر بیشتر از 
دلتاس��ت که اهمیت اس��تفاده از ماسک، تزریق به 
موقع واکس��ن و رعایت فاصله اجتماعی را به اثبات 

می رساند!

با تمام این تفاسیر اما، یک متخصص بیماری های 
عفونی معتقد است واریانت جدید کرونا تحت عنوان 
امُیکرون احتمالاً در تبریز وجود دارد و برای همین 
منظور توصیه کرد که شهروندان واکسن و ماسک را 

فراموش نکنند.
سیدمهدی حق دوست با اشاره به اینکه نمی توان 
به آمارهای منتشر ش��ده در خصوص سویه جدید 
کرونا به آذربایجان شرقی افزود: واقعیت این است که 
امُیکرون احتمالاً به تبریز رسیده و ما خبر نداریم زیرا 
وقتی در سایر شهرها داریم طبیعتاً در این شهر نیز 

وجود خواهد داشت.
وی اضافه کرد: ش��دت سرایت امُیکرون ۱۵ برابر 
دلتای کروناس��ت اما میزان کُشندگی آن پایین تر 
اس��ت لذا باید دعا کنیم این دو مورد با هم ترکیب 
نش��وند که در آن صورت هم س��رعت سرایت و هم 

سرعت مرگ و میر آن افزایش خواهد یافت.
حق  دوس��ت با اشاره به اینکه سویه جدید بیشتر 
ک��ودکان و جوانان را درگیر می کند تاکید کرد: در 
سطح جهان نیز آماری از مرگ با امُیکرون یا بیماران 
بدحال گزارش شده است اما تمام واکسن های موجود 
کرونا امُیکرون را می شناسند و در حال حاضر برابر 

کرونا ساحی جز واکسن و ماسک نداریم.
ای��ن متخصص بیماری های عفونی یادآور ش��د: 
امیک��رون دقیقاً عایم��ی همانند س��رماخوردگی 
دارد، بیش��تر گلو درد می گیرید و سپس در ناحیه 
پا احس��اس درد می کنید و عائم تب و آب ریزش 
بینی هم س��راغتان م��ی آید و فکر م��ی کنید که 

سرماخوردگی است!
  شلاید ایراداتی در سیسلتم بهداشلت و 

درمان آذربایجان شرقی وجود داشته باشد
معاون بهداش��ت و درمان دانش��گاه علوم پزشکی 
تبری��ز از بالا بودن آم��ار مرگ و می��ر کرونایی در 
آذربایجان ش��رقی از میانگین کشوری خبر داد که 

تعجب آور است.
عباسعلی درس��تی با اش��اره به اینکه موضوع در 
جلسات بس��یاری مطرح ش��ده و در دست بررسی 
دقیق تر ق��رار دارد افزود: بالا بودن آمار مرگ و میر 
کرونایی دلایل متعددی می تواند داش��ته باشد لذا 
افراد مبتا به کرونا در استان متاسفانه بسیار دیر به 
بیمارستان مراجعه می کنند و حتی تقریباً نیمی از 

مرگ های کرونایی استان در ۲۴ ساعت اول بستری 
ثبت می شود.

وی اضافه کرد: البته ممکن اس��ت ایراداتی هم در 
سیستم بهداشت و درمان آذربایجان شرقی در این 
خصوص وجود داشته باشد که اکنون در پی بررسی  

های کارشناسی موضوع هستیم.
درس��تی تاکبد کرد: افراد بایستی در مراحل اول 
بروز عائم شدید مانند تنگی نفس و کاهش سطح 
اکسیژن به مراکز درمانی مراجعه کرده و از خدمات 

مشاوره رایگان هم بهره مند شوند.
وی با اشاره به اهمیت تزریق سه دُز واکسن کرونا 
یادآور ش��د: تجربه دنیا در مقابله با سویه امُیکرون 
کرونا نش��ان می دهد که راهی ج��ز افزایش رعایت 
پروتکل ه��ای بهداش��تی که اکنون رعای��ت آنها در 
استان و حتی کشور افُت کرده و تزریق حداقل سه 

دُز واکسن نیست!
درس��تی اظهار ک��رد: برای ارتقای س��طح ایمنی 
جمع��ی در مقاب��ل س��ویه جدید بای��د ۹۰ درصد 
جمعیت هدف اس��تان طی س��ه هفته آتی دُز سوم 

خود را دریافت کرده باشند.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تبریز تاکید 
ک��رد: نیازی به دعوت از افراد برای واکسیناس��یون 
نیست و تمام شهروندانی که از زمان تزریق دُز دوم 
واکس��ن تمام گروه های واکسن س��ینوفارم، برکت، 
استرازنکا و اسپوتنیک آن ها گذشته است به مراکز 

واکسیناسیون مراجعه نمایند.

 اُمیکرون
همین نزدیکی هاست

 »عصرآزادی« از اهمیت کنترل مبادی ورودی
آذربایجان شرقی در مقابله با امُیکرون گزارش می دهد؛

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

یک متخصص بیماری 
های عفونی:

واریانت جدید 
امُیکرون احتمالًا 

 

در تبریز وجود دارد 
و برای همین منظور 

 شهروندان واکسن
و ماسک را فراموش 

نکنند!


